
 

 
 
 No, a jak to tedy bylo? … píše Vojta, pověřený zapisovatel 
  
 Úterý 28. 8. 2018 
 Pár lidí si sice odjezd trochu zdramatizovalo, ale stihli jsme jej nakonec 
všichni. 
 Vzhledem k nádhernému počasí, které se podle předpovědi už mělo jen horšit, 
se cestou operativně moudře rozhodlo o změně cestovního plánu – prohlídky 
městeček po cestě tam odložit na zpáteční cestu. Místo toho nás autobus vyvezl na 
Alpenhaus (1 670 m n.m.) nad Kitzbühelem, kde jsme měli hodinku volna, kterou 
každý trávil po svém. Někdo obdivoval zasněžené panorama Alp z terasy chaty, 



ostatní po skupinkách vyrazili vzhůru směrem na Kitzbüheler Horn k alpské 
zahrádce (Alpengarten).  

 
 
Vymezený čas, bohužel, k dosažení vrcholu ani k důkladné prohlídce dobře popsané 
alpská zahrádky, která byla od chaty nečekaně daleko, nestačil, ale i tak nám výstup 
dopřál nezapomenutelné výhledy... Potom zase autobusem serpentinami (16x 
Kehre?) dolů a krásnými alpskými údolími podél říček a jezer do cíle naší cesty – 
hotelu Ferrovia v Calalzo di Cadore. Po pozdní večeři jsme se domluvili na zítřek, šli 
jsme se ubytovat a až na malé výjimky – spát. Zde by se dalo ještě podotknout, že 
v hotelové restauraci u vedlejší tabule večeříval oddíl vytáhlých basketbalistů a jeden 
z těch černých, když posléze zjistil, že jsme z Česka, se hlásil k Evě H. jako ke své 
krajance – hrával prý basket totiž také za Pardubice! Hle, jak je ten svět malý! 
   
 Středa, 29. 8. 2018 
 Každý den jsme vyjížděli v 8 h. Hned ve středu jsme se vraceli do oblasti Tre 
Cime di Lavaredo, kterou jsme projížděli už včera při příjezdu. Bylo krásné jitro 
a bezmračná obloha vydržela celý den.  



 
Autobus nás vyvezl k chatě Auronzo, kde jsme se odpoledne zase měli sejít. 
Z mnoha možností, jak strávit den, si každá skupinka vybrala to svoje. Nejdelší trasu 
vedl Zdeněk – na Rifugio Pian di Cengia, pak dolů a nahoru (místy se už vyskytovala 
menší sněhová pole) na Dreizinnen Hut a odtamtud pod skalními věžemi přes 
Lavaredo Hütte zpátky na Auronzo. Cesta to byla krásná, ale první (a závěrečná) 
část cesty společná pro všechny značené okruhy připomínala hustotou 
procházejících Václavské náměstí – co lidí vylákalo ven sluníčko!  

 
Ani skupinka, která vynechala Rifugio Pian di Cengia a zamířila rovnou na Dreizinnen 
Hut a odtud cestou (105), po níž vlastně Tre Cime obcházela dokola, to neměla příliš 
odpočinkové – na obchvatu museli totiž překročit několik roklin, což znamenalo 
scházet dolů a zase stoupat nahoru... 
 I večer bylo ještě teplo, tak jsme seděli pod stříškou na venkovní terásce, hráli 
a zpívali a vzpomínali na vás na Slezině... Jen Honza Pikolon si celý večer stěžoval, 



že si ještě nezvykl na svou starou dobrou cestovní trubku – vlastně ji vzal trochu na 
milost až poslední večer... 
  
 Čtvrtek, 30. 8. 2018 
 Ve čtvrtek bylo ráno a dopoledne také ještě hezky. Zamířili jsme do oblasti 
Cinque Torri. Autobus nás vyvezl do sedla Giau.  

 
Odtamtud jsme šli nádhernou romantickou ovčí stezkou 443 po úbočí, pak přes 
několik roklin dolů a nahoru, dolů a nahoru... až jsme došli pod Cinque Torri k 
stejnojmenné chatě. Odtamtud pak po kratším odpočinku k chatě Scoiatolli, kterou 
většina lidí jen minula a pokračovala po široké vyježděné cestě za Honzou Totterem, 
který ten den šel s námi, na chatu Averau. To se počasí už začalo kazit – hnaly se 
mraky, hřmělo a studeně foukalo.  

 



Zdeňkova skupinka se na chatě Scoiatolli zastavila na polévku. Alena O. a Daniela K. 
se před další cestou potřebovaly přistrojit, a tak s Vojtou, který tam ještě obejdoval, 
vyrazily na cestu až s velkým odstupem. Vsadily ale na špatného koně – Vojta si 
zapamatoval číslování trasy jen ke Scoiatolli (439), ale dál už jen hádal, že by se 
snad po ní mohlo dojít až na Averau. Dokud ti vepředu byli v dálce vidět, šla trojice za 
nimi, ale když jí posléze někde zmizeli, znejistěla. Když se pak od hlavní cesty 
oddělila 439, Vojta se jí přidržel – vedla ostatně téměř souběžně, ale šlo se po 
pohodlných skalních plotnách, takže byla svým způsobem zajímavější. Potom ale 
začalo pršet a tak, když vystoupali nahoru a déšť přešel v prudký lijavec, trojice 
značku opustila a popošla na okraj hřebínku, aby se podívala, kam že vlastně vedla 
ta vyježděná cesta – a ejhle, jaké milé překvapení! Stáli zrovna nad sedlem s chatou 
– stačilo slézt o kousek níž, udělat pár kroků a před nepohodou se schovat! Byli asi 
jediní od nás, kdo zmokli. Nejhůř dopadla Alena, která neměla pláštěnku, a tak 
promokla, jak se říká, „durch und durch“, včetně bot (odhodlání další den už nikam 
nejít jí, kupodivu, vydrželo, a tak si v pátek udělala sanitární den).  

 
Průtrž s ledovým vichrem trvala snad hodinu a pak jsme ještě dost dlouho netrpělivě 
čekali, než přestalo pršet, aby se dalo jít dál. Ukázalo se, že ze Scoiatolli na Averau 
vedla cesta 452 a po ní se pak pokračovalo až do sedla Giau. Nejdřív vymletou 
širokou cestou strmě dolů, pak po nenápadně odbočivší úboční stezce, která vedla 
až nad cílové sedlo. Nakonec se zpozdila jen Zdeňkova skupinka, která nečas 
přečkala pěkně v suchu na Scoiatolli. Ostatní si v sedle krátili čekání pozorováním 
stádečka pasoucích se koní, zvláště pak jednoho hříběte v popředí, které po celou 
dobu zůstávalo nepohnutě stát... 
 Ten večer už bylo na sezení venku moc chladno, tak jsme nakonec našli 
útočiště, kde se dalo hrát, u hotelového baru. 
  
 Pátek, 31. 8. 2018 
 O pátku se mi bude psát dost těžko... 
 V pátek ráno jsme podle plánu odjeli autobusem do Cortiny d'Ampezzo, odkud 
nás kabinová lanovka vyvezla na pláň Faloria. Na stanici byly k dispozici mapky 
oblasti, takže jsme se tentokrát všichni mohli dobře vybavit. Nahoře poprchávalo, tak 
se nejdřív posedělo při kávičce, ale na odchodu.pak už regulérně pršelo. Začali jsme 



hledat naši značku (213), která nás měla dovést na Passo Tre Croci, kam pro nás 
měl odpoledne přijet autobus. Někdo šipku 213 objevil, jenže mířila ještě s jinou 
značkou dolů. Po krátké poradě nad mapou v dešti se nicméně rozhodlo, že po ní 
zkusíme kousek jít a pak že se uvidí... Jenže to bylo, jako když se uvolní lavina. 
Všichni se nezadržitelně hnali dolů jako o závod, jen Honza Täubel a Vojta zůstali 
trochu pozadu. Když cesta stále klesala, shodli se, že není správná. Vojta to chtěl 
prokázat nalezením té správné, a tak se impulsivně rozhodl ji v předstihu před 
ostatními najít, aby ti ji pak už nemuseli hledat, a požádal Honzu o vyřízení. 
U lanovky se znovu rozhlédl a po chvíli na opačné straně trochu nahoru opravdu 
objevil další šipky a po delším pátrání nakonec opodál na balvanu i tu 213. To však 
ještě nebylo tak docela vyhráno! Od šipky zkusil vějířovitě několik směrů, ale další 
značku už tam nikde neobjevil. Vydal se tedy nazdařbůh po vyježděné cestě vzhůru. 
Pršet mezitím přestalo. Cesta se po několika stech metrech stoupání posléze 
rozdvojila – ale zatím stále žádná značka! Nejdřív zkusil cestu doprava, vyježděnější, 
přestože z pohádek víme, že ta k cíli zpravidla nevede! A opravdu – po dalším 
stoupání sice objevil odbočky, ale jiných čísel. Takže zase hajdy zpátky dolů na 
rozcestí zkusit druhou cestu, doleva. Z ní pak po chvíli nenápadně odbočovala ta 
naše správná 213! Konečně! Ale kde jsou ostatní? Dole u horní stanice lanovky 
pořád nikdo, natož pak nějaká skupinka! Pozdě si tam uvědomil, jak by se byl hodil 
mobil – a že to vlastně nemá jak ostatním sdělit! Od rozchodu už mohlo uplynout tak 
půldruhé hodiny – šance na to, že se ještě někdo objeví, minimální a šance je znovu 
najít nulová – nezbývalo, než dojít podle původního plánu na Passo Tre Croci 
a doufat, že tam autobus přijede...  

 
Cesta to byla krásná, o to nic – po pravici majestátní hory, do nichž postupně 
odbočovalo několik dalších značených stezek, stádo asi 30 kamzíků vysoko na 
úbočí, skupinka 6 kamzíků v blízké úžlabině, jinak celý den ani živáčka, kromě dvou 
mladých lidí při sestupu do sedla – až na starost, co asi ostatní? Jinak bylo nakonec 
po celou cestu hezky – až zase u sedla začalo pršet a pršelo pak prakticky až do 
příjezdu autobusu, kde jsme se šťastně shledali... Říká se sice: „konec dobrý – 
všechno dobré“ nebo „všechno dobré, co dobře končí“, ale přesto... 
 V Cortině d'Ampezzo jsme nabrali skupinku, která plánovitě jela lanovkou 
i dolů a den strávila prohlídkou Cortiny. Na zpáteční cestě jsme se ještě zastavili 



v horské obci Pieve di Cadore, rodišti Tiziana Vecellia. Lákali nás tam do mistrova 
rodného domu a do musea, ale snad všichni se spokojili s prohlídkou kostela Santa 
Maria Nascente (Narození Panny Marie), kde visí Tizianův obraz „Madonna con 
Bambino e Santi Tiziano ed Andrea“. 

 
 Po večeři pak už poslední večer, opět u hotelového baru. Na dobrou noc a na 
rozloučenou nám pak Honza Pikolon po dlouhém přemlouvání zatroubil ještě „Ol' 
Man River“. 
   
 Sobota, 31. 8. 2018 

 Do autobusu jsme tentokrát nastupovali za vytrvalého deště. Namísto při 
příjezdu jsme se měli v Brixenu (Bresannone) zastavit na zpáteční cestě (viz výše 
zmíněná změna trasy), a tak tam autobus zamířil. Zavezl nás k exilovému domu 
Karla Havlíčka s pamětní deskou, a pak jsme byli vypuštěni na individuální prohlídku 
starého města, které si nás svými půvaby a bohatými památkami doslova podmanilo. 



 
A zase jsme měli z pekla štěstí! Krátce před tím, než jsme tam přijeli, přestalo pršet, 
dokonce vysvitlo na chvíli sluníčko, a pršet zase začalo, až když jsme Brixen opustili. 
A potom už vydatně pršelo po celou cestu cizinou a přestalo až zase u nás doma, 
v Česku. 
 Díky!!! 
   
 


